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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Mit kívánnak tenni a 100 milliárd forintot is elérő tartozással, amit az 
állam halmozott fel?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
          Meg lett a következménye a kifizetési stopnak, amit a kormány a válság elején rendelt el: az
év  elején  25  milliárd  forintos  állami  tartozás  megnégyszereződött,  már  100  milliárd  forinttal
tartoznak az állami intézmények. Az összesen 582 költségvetési intézményből már 489-nek van
lejárt tartozása, ilyet korábban soha nem láttunk.
          Ebben a 100 milliárdos elképesztő állami adósságállományban egyaránt benne vannak az
egymásnak nem fizető közintézmények, és a kifizetetlen magyar vállalkozások is. Olyan magyar
vállalkozásokból  hiányzik  ma  ez  a  pénz,  akik  hiába  végezték  el  a  munkát  valamely
közintézménynek beszállítóként, hiába nyújtottak szolgáltatást a legjobb tudásuk szerint, a kormány
kifizetési stopja miatt nem kapták meg a nekik jogosan járó pénzt. A tartozás jelentős része, 75
milliárd forint ki nem fizetett árukat takar, például, hogy a kórházak kifizessék az egészségügyi
beszállítóikat, az elvégzett teszteket, a gézt vagy a fecskendőt. A tartozás kisebb része, 24 milliárd
forint ki nem fizetett egyéb számlákat, például szerződéses munkavégzést vagy szolgáltatást takar, a
kórházaknál  maradva például  a külsős,  szerződéssel dolgozó egészségügyi  szakemberek ki nem
fizetett  bérét.  A tartozásnak csak mintegy tíz százaléka a lejárt  rezsitartozás,  hiába takarózott  a
rezsiárakkal Varga Mihály, amikor rákérdeztünk a rekordtartozásokra egy írásbeli kérdésben.
          Egy maffiózó szájából hangzik el egy filmben az a mondat, hogy „az áru nem lopott, csak
nincs kifizetve”. Valahogy így gondolkozhatnak Önök is, amikor tisztességesen elvégzett munkáért,
és rendben beszállított eszközökért nem hajlandóak fizetni a magyar vállalkozásoknak. Azon túl,
hogy ez csak mélyíti a válságot az államnak beszállító vállalkozásoknál, a továbbiakban drágábbá is
fogja tenni az állam működését, hiszen mindenki be fogja építeni az áraiba, hogy a kormány esetleg
nem fog fizetni.



 
          Ehhez  képest  az  már  tényleg  a  kabaré  műfajába  tartozik,  hogy  az  állami  intézmények
egymásnak is tartoznak, így lehetséges, hogy a Nemzeti Adó- és Vámhivatal már közel 5 milliárd
forintos tartozást halmozott fel.
          Összegezve az elhangzottakat, az Orbán-kormány válságba vezette Magyarországot a forint
tönkretételével, az orbáni inflációval és a hétszeres rezsiemeléssel, majd elsőként mondta be, hogy
nem hajlandó kifizetni az elvégzett munkát.
 
Tisztelt Miniszter Úr!
 
Ezek után mit kívánnak tenni a 100 milliárd forintot is elérő tartozással, amit az állam halmozott
fel?
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